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Před nedávnem proběhla médii informace o pozastavení privatizace městských bytů do konce března. O tom, co může toto zdržení znamenat pro zájemce o
privatizaci bytů, majících za sebou již celou anabázi s potřebnými žádostmi, dokumenty a vyřízením hypoték, si můžete přečíst třeba v tomto článku, nás nyní
zajímalo, jak se toto opatření dotklo občanů naší městské části, tedy Brna-Bystrce.

“Bystrce, jako městské části Brna, kde se také privatizují obecní byty v majetku MMB, se to samozřejmě týká. Ano, i byty v Bystrci navržené do privatizace a
jakkoliv rozjednané, jsou pozastavené a čeká se na další vyjádření MMB.” Odpověděla na náš dotaz  Alena Ševčíková, členka bytové komise při ÚMČ
Bystrc. “Jsem přesvědčená, že ÚMČ Bystrc nemá možnost ovlivnit rychlost ani rozhodnutí Magistrátu města Brna zda, kdy a za jakých podmínek bude

Privatizace bytů v Bystrci | Bystrc – lidé, místa, akce a souvislosti http://www.probystrc.cz/privatizace-bytu-v-bystrci/

1 z 4 15.2.2015 18:52



privatizace pokračovat. Bohužel i tady mezi nájemníky bytů, navržených do privatizace panuje velká obava z toho, že Magistrát přehodnotí svoji nabídku a
bude vyžadovat třeba navýšení kupní ceny, na což nejsou nájemníci časově ani finančně připraveni.” Potvrzuje obavy nájemníků Ševčíková.

Nepotřebujeme se tu rozhádat

“Už před volbami nynější náměstek primátora Martin Ander deklaroval, že jeho strana chce privatizaci městských bytů v Brně zcela zastavit. Hlasitě
zaznívají i názory, že by měla být zvýšena, a to velmi výrazně, až na tržní úroveň, cena, za níž se byty budou prodávat.” Upozornil opoziční zastupitel Viktor
Lošťák. “Jestli se ptáte, zda má Bystrc jako městská část možnosti do tvorby pravidel privatizace zasáhnout a jakým způsobem bychom je měli změnit,
odpovídám, že možnosti jsou vždy takové, jaké si vytvoříme. Kámen úrazu je víc v nejednotnosti názorů na směr, jímž by se měla privatizace ubírat. Už proto
má městská část sklon delegovat rozhodnutí na velkou radnici – nepotřebujeme se tu do krve rozhádat (a to i uvnitř stran) o něčem, o čem si ani nejsme jisti,
že budeme moci ovlivnit.”

Respekt vůči dohodám

Se stejnou otázkou jsme se obrátili i na Pavla Veselého, vedoucího Odboru bytového hospodářství městské části Brno-Bystrc. Potvrdil, že rozhodnutí
magistrátu postihlo domy na ulicích Filipova, Píškova a Teyschlova, kde je situace asi nejvážnější, vzhledem k tomu, že kvůli různým odkladům a zdržením
tu privatizace běží už od léta loňského roku. I on vyjádřil obavy z možných opatření Magistrátu města Brna. “Nájemníci by měli mít možnost odkoupit byty za
cenu, jaká byla původně dohodnutá.  Ano, vím, že čtyřkoalice se zmínila o kompenzaci, ale ta by neřešila všechny komplikace, kterým jsou nájemníci
vystaveni.” Zatím však nemá informace o tom, že by se ve zmíněných domech vyskytly potíže, jaké nyní potkaly obyvatele privatizovaného domu v Černých
Polích.

Jak se bude privatizace bytů v Bystrci vyvíjet dál?

“Budeme pokračovat podle pravidel, jaká nastaví magistrát.” odpověděl vedoucí bytového odboru Pavel Veselý.
Z hlediska politického se nad privatizací bytů zamyslel Viktor Lošťák. “Téma privatizace se v komunálních volbách v Bystrci objevilo jen okrajově. Ani dnes
v naší městské části silněji nezaznívá, to se však může v reakci na postup magistrátu rychle změnit. V Bystrci je nyní 1892 obecních bytů. Při průměrné
velikosti 60 m2 a 60 korunách za m2 to dělá těch 80 milionů ročně na nájmech. Jak vidíte, potenciálně jde o téma v místě s pětadvaceti tisíci obyvatel velmi
významné.”

 

Další průběh bystrcké privatizace budeme sledovat a informovat o něm.

-pro-

Alena Ševčíková, Bystrc, hypotéky, MMB, Pavel Veselý, Privatizace, Viktor Lošťák
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